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The carried-out analysis of scientific and methodical literature shows about change of educational system around the 
world. Thus the main link of an education system are pedagogical shots and a problem of training of the teacher, formations of his 
professional competence, the general and pedagogical culture, increase of its social and state status is paramount. The new logic 
of training of the teacher is defined by the Federal law “About education in the Russian Federation”, the Professional standard 
of the teacher, FGOS of the main general education. The basic unit of the main professional educational program conforming to 
federal state standard of higher education in the direction of preparation “Pedagogical education” is developed.
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Статья посвящена проблеме разработки нормативно-аналитического обеспечения инклюзивного образова-
ния инвалидов и лиц с ограниченными возможностями здоровья  в образовательных организациях профессио-
нального образования в соответствии требованиями  закона « Об образовании в Российской Федерации». Осно-
вой  для развития проблемы  являются положения данного закона о статусе  федеральных государственных  обра-
зовательных стандартов, о порядке разработки примерных основных образовательных программ профессиональ-
ного образования и о принципах инклюзивного образования инвалидов и лиц с ограниченными возможностями 
здоровья, а также отраслевые  требования  к организации образовательного процесса для обучения инвалидов и 
лиц с ограниченными возможностями здоровья в образовательных организациях высшего образования и профес-
сиональных образовательных организациях. Методологией разработки является адаптация примерных основных 
образовательных программ профессионального образования для инклюзивного образования с учетом особенно-
стей здоровья и образовательных потребностей  инвалидов и лиц с ограниченными возможностями здоровья с 
целью формирования у них необходимых компетенций. Рассмотрен механизм формирования общекультурных 
и общепрофессиональных компетенций у инвалидов и лиц с ограниченными возможностями здоровья посред-
ством освоения адаптационной дисциплины «Адаптивные информационные и коммуникационные технологии».
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The article is devoted to the problem of normative and analytical support development for inclusive education 
of disabled people and people with limited health abilities in the higheducational organizations in accordance with  
requirements of  the  law “About the education in Russian Federation”. The basis for  development of this problem 
are the provisions of the law relating to the status of  federal state educational standards for  professional education, to 
the standarts of adapted educational  programmes  development and to the inclusive education for disabled people and  
people with limited health abilities. Also requirements of the educational branch related to the organization of educational 
process for disabled people and  people with limited health abilities in the high educational organizations andsecondary 
professional organizations are considered. Adaptation of  indicative educational programmes for  professional education is 
the methodology of development in relation to  disabled people and  people with limited health abilities taking into account 
their health features and educational needs. Programmes  adaptation  is aimed at the formation of  their necessary  cultural 
and professional  competences. The  mechanism  of cultural and professional  competences  formation  is reviewed  by 
means of  study the  adapted discipline “Adaptive information and communication technologies”.
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В статье представлены особенности модульного построения содержания учебно-методического обеспе-
чения, направленного на формирование психолого-педагогических, методических и коуч-компетенций настав-


